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Demanàvem que esta informació la ficaren al portal de trans-
parència, i la veritat . . ., que es fera un llistat amb les entitats 
i ficarà al costat quines ho han complit i no, la veritat que jo 
ho he buscat –he d’admetre que els meus límits informàtics 
també són molt curts–, però lamentablement no ho trobat .

En tot cas, m’agrada que hagen substanciat també la 
pregunta a vosté, perquè també em dóna a lloc a denunciar 
una situació que està ocorreguent a la ciutat de València, 
que, com vosté bé sabrà . . ., i que afecta als bancs, i que de nou 
es mostra la poca sensibilitat que té part de la banca privada 
amb les persones . Com vosté sabrà, l’Ajuntament de València 
va traure una licitació per a comprar vivenda social a 50 .000 
euros i va parlar amb diverses entitats bancàries i ninguna 
entitat bancària ha presentat el seus pisos que té a la ciutat 
de València perquè l’Ajuntament de València els comprara a 
50 .000 euros, a pesar que en la seua pàgina web les vivendes 
que complixen les condicions d’eixa licitació amb els metres i 
amb les condicions que requeria la licitació en preus menors 
de 50 .000 euros .

Nosaltres hem fet la prova i, a banda d’eixos que estan per 
baix de 50 .000 euros, també hem pogut comprovar com els 
bancs en estos moments han obert el crèdit, estan reacti-
vant tot el que és seu sector immobiliari, estan traient les 
seues vivendes a la venda una altra vegada, però desgraci-
adament els preus que hem pogut comprovar estan molt 
per damunt dels preus que en eixos barris tenen les altres 
vivendes, inclús les pròpies immobiliàries, i preus que estan 
molt per damunt dels preus de taxació . I estan utilitzant un 
xantatge amb la gent, amb les condicions de «si vols el crèdit, 
hauràs de pagar el nou preu» . És a dir, els bancs de nou estan 
inflant el mercat immobiliari, estan creant una nova bombo-
lla immobiliària, estan unflant els preus, i no tenen en compte 
les necessitats de les persones que necessiten una vivenda 
a unes condicions de mercat, com a mínim; i no parlem ja 
d’aquelles que necessitarien un lloguer social .

Crec que ja és hora que ens fiquem ferms contra els bancs, 
que siguem seriosos i que els diguem clarament que a ells ja 
els han rescatat diverses vegades i que és l’hora que ells es 
comprometen en esta societat .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Torres .

Consellera, per poc de temps, però important .

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Senyor Torres, és opinió compartida, i per això en la llei de la 
funció social cada vegada que els bancs es neguen a oferir-
nos habitatge i a aplicar mesures i assumir la seua respon-
sabilitat social ens carreguem d’arguments per a en eixa llei 
de la funció social preveure mesures de caràcter coercitiu a 
aquells bancs que no vullguen cedir i posar a disposició les 
seues vivendes de lloguer social .

Dir-li que l’Institut Valencià de Finances, en els seus plecs 
de condicions per a la contractació de serveis d’operació de 
crèdit i serveis financers de La Generalitat i del sector públic 
valencià, ha contemplat el compromís acreditat per l’enti-
tat financera de no aplicar actuacions de desnonament d’ocu-
pants de vivendes en el marc dels processos judicials d’execu-
ció hipotecària, d’oferir possibilitat de dació en pagament als 
seus deutors hipotecaris, així com la possibilitat d’oferir un 
lloguer social .

Per tant, crec que és important que en l’IVF s’haja pres esta 
mesures i s’haja contemplat en els plecs, primant especial-
ment, i vull posar en valor una altra vegada les tres entitats 
que en la Comunitat Valenciana s’han adherit a esta declara-
ció d’intencions, perquè és un marc de voluntarietat el que 
tenim en estos moments, i ja estem donant eixe pas en eixe 
sentit .

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, consellera .

Passem a la pregunta 610, que formula la il·lustre diputada 
Maria José Catalá, a la vicepresidenta del Consell .

Quan vosté vullga .

La senyora Catalá Verdet:

Gràcies, senyor president .

Senyora vicepresidenta, ha sigut traslladat l’usuari de la resi-
dència pública de Carlet que apareixia en una fotografia en 
un mitjà de comunicació recentment en una situació clara de 
vulnerabilitat?

I, en cas afirmatiu, quin ha sigut el motiu i el procediment que 
s’ha utilitzat per a eixe trasllat?

Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, diputada .

Vicepresidenta del Consell .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

Gràcies, senyor president .

Senyories .

Senyora Catalá, gràcies per la seua pregunta .
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No sé si a vosté li agrada Machado? Antonio Machado. A 
mi m’agrada molt . En Proverbios y cantares diu, en té un que 
m’agrada especialment, que és: «En preguntar lo que sabes el 
tiempo no has de perder . . . Y a preguntas sin respuesta, ¿quién 
te podrá responder?».

En este cas vosté sap la resposta perquè jo vaig informar en 
la compareixença en comissió, a petició pròpia i immedia-
tament coneguts els fets en la residència de Carlet, el 20 de 
setembre passat ja vaig informar que esta persona usuària 
havia sigut trasllada de la residència de persones majors de 
Carlet atenent el procediment d’assignació de places vigents 
i que el trasllat es va produir a una residència pública de 
persones majors dependents de la ciutat de València, amb 
la finalitat, com vosté indica en la pregunta, de solucionar 
una situació de vulnerabilitat creada cap a esta persona que 
demanava procedir amb immediatesa i de manera diligent i 
eficient. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies .

Sí, diputada, té vosté la paraula .

La senyora Catalá Verdet:

Gràcies, senyor president .

Senyora vicepresidenta, hi havia una qüestió de la qual no 
tenia coneixement, i és el procediment . I a més de la resta 
tinc coneixement, però tinc coneixement pels mitjans de 
comunicació i per eixa compareixença que va fer vosté, que 
va dir exactament, molt aproximadament el que ha dit en 
este moment .

Mire, el dia 23 de setembre jo vaig registrar una sol·licitud de 
documentació on demanava la relació detallada de totes les 
actuacions practicades en este assumpte i la còpia de tots els 
expedients d’inspecció incoats en este succés .

El 23 de setembre, estem quasi a un mes . Esta sol·licitud de 
documentació és una de les 600 sol·licituds de documenta-
ció fantasma que s’ha quedat fins ahir en un calaix i que no ha 
sigut tramitada . I, per tant, jo no tinc eixa informació .

Per tant, quina informació tinc sobre esta qüestió . La seua 
compareixença i el que veig pels periòdics . I què veig en els 
periòdics? Bé, en El Mundo de la Comunitat Valenciana ficava 
que, «Oltra saca al anciano caído del geriátrico público y lo 
lleva a otro de gestión privada» . Vosté ha dit gestió pública, 
és una residència de gestió pública, és una residència pública 
de gestió integral . Bé . En qualsevol cas, gestionada per una 
empresa privada .

Per tant, mire, a mi me sorgixen molts dubtes en este assumpte . 
I sí que des de la lleialtat i les ganes de conéixer coses, que 
desgraciadament no he pogut conéixer per documentació que 
vosté no m’ha pogut remetre, no per culpa de vosté, evident-
ment, sinó perquè un mes després la meua sol·licitud de docu-
mentació continuava en un calaix en estes Corts .

M’agradaria saber si consta en l’expedient sol·licitud formal 
de trasllat per part de la família? És a dir, si la família ho ha 
demanat formalment i si consta en eixe expedient –que 
espere que m’arribe .

En este article posava que s’havia fet un trasllat de forma 
urgent per a contentar la família, que se va fer el 12 de 
setembre, pocs dies després de la seua visita a Carlet . Que la 
conselleria havia assumit el cost del trasllat . La pregunta és: 
ha assumit la conselleria el cost del trasllat?

També se dia que s’havia vulnerat o que s’havia votat la llista 
d’espera que existia en la residència de Velluters, on ha sigut 
traslladada esta persona major. Hi havia llista d’espera? Quin 
és el temps mitjà d’ingrés en la llista d’espera de la residència 
de Velluters? S’ha donat prioritat a este usuari? Sense prejut-
jar, són qüestions que ens agradaria saber, és a dir, qüestions 
molt clares .

Hi ha una sol·licitud formal de la família? La conselleria ha 
suportat les despeses produïdes pel trasllat? Hi havia llista 
d’espera? S’han botat la llista d’espera?

Eixes són les qüestions que m’agradaria que hui vosté me 
contestara . Ho he fet oralment, en una pregunta oral, perquè 
no he pogut accedir a la documentació, com li he dit abans . 
Però també tindre a disposició eixa documentació, com 
normalment vosté me la fa arribar .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyora diputada .

Vicepresidenta, té vosté la paraula .

La senyora consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives:

Sí . Moltes gràcies .

A vore, senyora Catalá, el fet que no hagen aplegat les 
preguntes, això ja ho aclarixen vostés ací, a Les Corts, sembla 
ser que van repetir vostés preguntes i no van contestar en 
temps . . . Però, bé, a mi això me té igual . Jo quan aplegue, com 
sempre, com vosté ha reconegut, jo li contestaré .

Mire, el 12 de setembre a este usuari se li trasllada amb 
ambulància, amb ambulància, val, per tant, òbviament una 
ambulància depenent de la conselleria de sanitat, des de la 
residència de persones majors amb dependència de Carlet a 
la residència de titularitat pública, no he dit de gestió pública, 
perquè no és de gestió pública, i no és de gestió pública 
perquè fa 20 anys que en esta comunitat no s’han fet resi-
dències de gestió pública, ni una, perquè mentres vostés han 
governat (aplaudiments) s’ha dedicat a fer negocis amb els 
amiguets .

Però sí, això de les residències ja ho tenen vostés ací també 
estudiant-ho i el que vostés han fet en les residències durant 
20 anys .
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Esta persona se trasllada. És un trasllat que se realitza d’ofici. 
Per tant, no, no n’hi ha una petició formal de la família . És un 
trasllat que se realitza d’ofici, després d’anar jo allí, l’endemà 
d’aparéixer la foto, val?, vore en quina situació estava esta 
persona, que no podia traslladar-se d’una altra manera que no 
fóra en ambulància, perquè és una persona que està molt dete-
riorada, com vosté i tots malauradament han pogut vore en 
la fotografia que han publicat els mitjans de comunicació. I se 
trasllada d’ofici perquè aleshores ja, quan jo aplegue a la resi-
dència, està en la unitat d’aguts, ja no està en la seua habitació .

I, efectivament, jo allí parle amb el personal, parle amb la 
direcció, parle amb la família, no hi ha una petició formal de la 
família, però és un trasllat que se realitza d’ofici. I se realitza 
d’ofici, a on? A la primera vacant pública que es produïx, a la 
primera vacant de residència pública que es produïx . I, efec-
tivament, és una residència que està gestionada per una 
empresa, però és una residència pública, senyora Catalá. Val?

I, evidentment, és un cas urgent i se trasllada d’acord amb 
què? D’acord amb una instrucció d’1 de maig de 2016, que 
diu que procedirà al trasllat d’ofici quan, com diu vosté molt 
bé en la seua pregunta, hi ha una situació de vulnerabilitat . . ., 
la instrucció el que diu és que quan hi ha una circumstància 
que genere risc fundat sobre la mateixa seguretat del resi-
dent, d’altres persones usuàries o dels empleats del centre . 
Que s’havia produït este risc era obvi, mos havíem enterat 
tots perquè estava en la premsa, en fotos a color . I, per tant, 
això és el que es va fer .

Esta valoració del trasllat se va fer òbviament atenent el cas 
de vulnerabilitat, com vosté ha dit. Se’l va traslladar d’ofici. 
Vosté tindrà tota la documentació al seu abast. I mire, li ficaré 
un exemple que vosté coneix molt bé, que és quan s’ha de fer 
un trasllat en un centre educatiu . Quan un xiquet és expul-
sat d’un centre educatiu o quan un xiquet està patint per 
exemple bullying en un centre educatiu i s’ha de traslladar, 
se’l trasllada, se’l trasllada a un centre de la seua demarca-
ció . El mateix van fer ací . Quan hi ha una situació de risc i de 
vulnerabilitat, que vosté molt bé apunta en la seua pregunta, 
el que hem fet és traslladar esta persona a la primera vacant 
que hi ha hagut . I també li recorde que de cada quatre places 
se’n guarda sempre una per a trasllats . Això és una pràctica 
per a garantir, per exemple, que en este tipus de casos hi haja 
places on poder dur a la gent .

S’ha dut completament conforme a la normativa . Una norma-
tiva, per cert, que van implementar el mes de maig, davant 
del buit legal que hi havia, perquè l’última normativa era del 
any 1995, l’última normativa de trasllats . Durant estos 21 
anys no s’havia actualitzat . I s’ha fet conforme a esta instruc-
ció, amb tots els informes, i vosté tindrà l’expedient al seu 
abast quan a mi m’aplegue la petició de documentació .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
El senyor president:

Moltes gràcies, vicepresidenta .

Passem a la pregunta 607, que pregunta la il·lustre diputada 
Verónica Marcos, a la consellera de Justícia .

Sí . Sol·licite vosté la paraula, si és tan amable . Ara .

La senyora Marcos Puig:

Sí . Gracias, señor presidente .

Señora consellera, muy buenas tardes . Bienvenida de nuevo a 
las Cortes .

No sé si mi grupo parlamentario se ha perdido alguna remo-
delación del gobierno o alguna reunión del pacto del botá-
nico, y me gustaría que nos lo aclarara también usted .

¿Le han dado usted las competencias de prevención y extin-
ción de incendios, señora consellera? Es que, perdone, no 
entiendo por qué la consellera de agricultura, que ha estado 
aquí esta tarde respondiendo a otras preguntas, no viene a 
responder a esta diputada a una cuestión que le compete 
directamente .

Si no ha habido ninguna remodelación del Consell, da qué 
pensar: o que es un problema de mestizaje y el Consell no 
confía en Compromís para tramitar las ayudas a los munici-
pios afectados por los incendios, o bien simplemente que la 
señora Cebrián, cada vez que tiene oportunidad, se parapeta 
en algún compañero, antes lo hacía en el secretario autonó-
mico y hoy veo que ya le va tocando a usted .

Yo lamento, señora Bravo, que la hayan enviado a usted a 
dar cuenta de promesas incumplidas del señor Puig y de la 
señora Cebrián . Muchísimas gracias, señora Bravo, por venir . 
Y la pregunta ya sabe usted cuál es: ¿a cuánto ascienden las 
ayudas que van a destinar a los municipios afectados por los 
incendios de este verano? ¿Y cuándo lo van a hacer efectivo?

Gracias . (Aplaudiments)

 

El senyor president:

Moltes gràcies, diputada .

Consellera, si demana la paraula .

Quan vosté vullga .

La senyora consellera de Justícia, Administració Pública, 
Reformes Democràtiques i Llibertats Públiques:

Gràcies, president .

Señorías, buenas tardes .

Señora Marcos, ya siento que no se haya leído usted el ROF, 
pero yo quiero recordarle, aprovechar este momento, para 
decirle que, como muy bien dice el ROF, las competencias 
en materia de extinción están en presidencia, y presidencia 
designa al conseller o consellera que considera más oportuno .

Yo estoy encantada de venir aquí los miércoles a dar 
respuesta y a contestar a todas las preguntas que conside-
ren necesarias (aplaudiments) y estar en estas sesiones de 
control .


